
 
 
 
 

Møteprotokoll 
 
 
 

Utvalg: Kommunestyret 
Møtested: Roret, Ørland Kulturforetak, Store Sal 
Dato: 27.08.2020 
Tid: 09:00 – 14.15 

 
Faste medlemmer som møtte: 
Navn Funksjon Representerer 
Tom Myrvold Ordfører H 
Ogne Undertun Varaordfører AP 
Finn Olav Odde Medlem SP 
Roy Hellan Hoøen Medlem SP 
Laila Iren Veie Medlem SP 
Hanne Koksvik Høysæter Medlem SP 
Hans Eide Medlem SP 
Thomas Hovde Medlem SP 
Bjørn Henrik Valaas Solbue Medlem SP 
Ole Graneng Medlem SP 
Britt Eli Døsvik Medlem SP 
Geir Finseth Medlem SP 
Thor Bretting Medlem H 
Tore Melhuus Medlem H 
Ketil Halvor Sundseth Medlem H 
Anne Margrethe Bjørnerud Medlem H 
Trond Pedersen Medlem FRP 
Gunnhild Tettli Medlem AP 
Jostein Tårnes Medlem AP 
Vigdis Rønsholm Furunes Medlem AP 
Irja Helen Hammern Døsvik Medlem AP 
Fredrik Sandness Medlem AP 
Lasse Dimitrij Henriksen Medlem AP 
Signe Tettli Sylten Medlem AP 
Hugo Solheim Medlem AP 
Anne Torill Rødsjø Medlem AP 
Øyvind Wiger-Haraldsvik Medlem AP 
Øyvind Næss Medlem SV 
Dag-Francois Balavoine Medlem MDG 

 
Faste medlemmer som ikke møtte: 
Navn Funksjon Representerer 
Hallgeir Grøntvedt MEDL SP 
Jan Inge Standahl MEDL SP 
Knut Morten Ring MEDL AP 
Erika Sveen Lyngen MEDL H 
Ragnar Grønås MEDL SV 
Trond Magnus Brekstad MEDL FRP 



 
Varamedlemmer som møtte: 
Navn Møtte for Representerer 
Gerd Hegvik Hallgeir Grøntvedt SP 
Tonje Bakken Nervik Jan Inge Standahl SP 
Randi Martinsen Erika Sveen Lyngen H 
Harriet Brekstad Trond Magnus Brekstad FRP 
Ann-Berit Nervik Knut Morten Ring AP 
Ranveig Sannan Ragnar Grønås SV 
Trond Amundsveen  H 

 
Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Mikkel Slotterøy Undertun Representant for Ungdomsrådet 
Trond Amundsveen Representant for Eldrerådet 
Emil Raaen Kommunedirektør 
Britt Brevik Politisk sekretær 
Marit K. Ervik Ass. kommunedirektør/kommunalsjef 
Arild Risvik Kommunalsjef 
Thomas Engen Kommunalsjef 
Geir Aune Kommunalsjef 
Magdele P. Johansen Kommunalsjef 
Grethe Jøssund IKT 
Geir Tillereggen IKT 

 
 

Merknader: 
Innkalling godkjent uten merknad. 
 
Spørsmålene til spørretimen er ikke en del av sakslisten og besvares derfor før sakslisten godkjennes. 
 
 
Roy Hoøen (SP) innvilget permisjon fra kl. 13.10. 
 
Trond Pedersen (FRP) innvilget permisjon fra kl. 14.00. 
 
 
Saksliste med interpellasjoner godkjent med følgende kommentarer. 
 
Ekstrasak – som sak nr. 20/104 på sakslisten: 

Laila i Veie (SP) fremmet på vegne av SP og AP følgende forslag til ekstrasak til sakslisten: 
Sak om tilskudd utbygging av bredbånd ønskes tatt opp i dagens møte med følgende forslag til 
vedtak. 
Det ble vedtatt enstemmig å sette saken på sakskartet i dagens møte. 
 
Forslag til innstilling: 

1. Det bevilges inntil kr.  848000,- til utbygging av fiber i områdene Skavdalen (kr. 441000,-) 
Austrått (kr. 277000,-) Dalebakken Mølle (kr. 130000,-) 

2. Kostnadene finansieres med bruk av de 4millioner som er avsatt til bredbånd-fiberutbygging 
iht vedtak i sak. 20/89 Årsrapport og årsregnskap 2019 - Prosjekt kommunesammenslåing 
nye Ørland kommune 

3. Politisk nivå i kommunen ønsker å bli forelagt alle søknader vedrørende fiber- og mobil- 
dekning i Ørland kommune for å kunne gjøre politiske vurderinger og fatte vedtak, inntil en 
plan foreligger 



  
Behandling: 
Anne M. Bjørnerud (H) fremmet følgende på vegne av H og FRP: 
Høyre og Frp ønsker saken om bredbånd utsettes til vi har det godt utredet.   
 
 
Votering: 
Utsettelsesforslag fremmet av Anne M. Bjørnerud (H) på vegne av H og FRP, falt mot 5 stemmer. 
Forslag til innstilling fremmet av Laila I. Veie (SP) ble enstemmig vedtatt. 
 

 
Vedtak: 

1. Det bevilges inntil kr.  848000,- til utbygging av fiber i områdene Skavdalen  
(kr.441000,-) Austrått (kr. 277000,-) Dalebakken Mølle (kr. 130000,-) 

2. Kostnadene finansieres med bruk av de 4millioner som er avsatt til bredbånd-fiberutbygging 
iht vedtak i sak. 20/89 Årsrapport og årsregnskap 2019 - Prosjekt kommunesammenslåing 
nye Ørland kommune 

3. Politisk nivå i kommunen ønsker å bli forelagt alle søknader vedrørende fiber- og mobil- 
dekning i Ørland kommune for å kunne gjøre politiske vurderinger og fatte vedtak, inntil en 
plan foreligger 

 
  
 
 

Saksnr Innhold Lukket 

 Spørsmål til spørretimen 
 
Spørsmål til ordfører i Ørland kommune: 
  
Oppfølging av seriøsitetskrav ved bygging av Botngård 
ungdomsskole 
  
Botngård ungdomsskole ferdigstilles i august 2020. I 
anbudsdokumentet «BOK 0 GENERELLE 
BESTEMMELSER» stilles det flere seriøsitetskrav til 
utbygger. Det stilles krav til bruk av allmenngjort tariff 
for ansatte hos leverandør og underleverandører. Det 
stilles krav til bruk av faglærte håndverkere (40% av alt 
utført arbeid) og lærlinger (7% av alt utført arbeid).  
  
Totalentreprenøren plikter på forespørsel å 
dokumentere lønns- og arbeidsvilkårene for egne 
arbeidstakere, for arbeidstakere hos eventuelle 
undertotalentreprenører og for innleide. Byggherren på 
sin side har rett til å holde tilbake et beløp tilsvarende 
ca. to ganger innsparingen for totalentreprenøren når 
ansatte på prosjektet eventuelt ikke har fått det de har 
krav på, slik at forholdene kan utbedres. 
 
Spørsmål: 

 



Kan ordfører kort redegjøre for hvordan man har fulgt 
opp disse kravene underveis og beskrive dagens 
situasjon for ansatte, innleide og lærlinger? 
 
 
Kopi: 
Utvalg for oppvekst og utdanning 
Med vennlig hilsen 
 
 
Øyvind Wiger-Haraldsvik 
Kommunestyrerepresentant for Ørland Arbeiderparti  
 
 
 
Svar til representanten Øyvind Wiger-Haraldsvik: 
Det stilles veldig mye krav til entprenører i prosjektene 
våre, det gjelder tekniske krav og krav til prosessen. 
Entreprenører er da forpliktet til å overholde disse 
kravene, også når vi ikke kontrollerer dette. 
Fra byggherre side blir slike krav ble fulgt opp gjennom 
stikkprøver, samt når det foreligger en 
mistanke om at det kan være avvik. Det gjelder tekniske 
krav og krav til prosessene. Det er krevende å følge opp 
noen av disse kravene, spesielt når det gjelder 
arbeidsavtaler osv. Andre offentlige etater fører også 
tilsyn på disse områdene. Det er derfor viktig at vi som 
byggherre sørger for at prosjektene blir meldt inn til 
arbeidstilsynet, slik at de er informert over prosjektet. 
Arbeidstilsynet/tolletaten kommer relativt ofte på tilsyn 
på anleggsområdene og har fokus på lønns og 
arbeidsvilkår. 
På Botngård ungdomsskole har kommunen underveis 
fått rapport på antall lærlinger og skal be om 
sluttrapport for prosjektet. Arbeidstilsynet/Skatteetaten 
har vært på tilsyn 2 ganger på prosjektet og vi har ikke 
fått rapporter om at det er funnet noe avvik. 
 
Tom Myrvold, ordfører 
 
 
 
Spørsmål til spørretimen 
 
Oppfølging av trafikksikkerhets-utfordringer i Ørland 
Kommune:  
I Sak 18/44 – 21.06.2018 «Innspill til handlingsprogram – 
TFK Delstrategi veg» vedtok kommunestyret enstemmig 
følgende innspill til handlingsprogrammet:  



Utfordring: Mange barn bor på vestsiden av Fv710 på 
Opphaug og må krysse fylkesveien som er del av 
skoleveien. Det er trafikkfarlige situasjoner i forbindelse 
med rushtrafikk morgen og ettermiddag. Det oppleves 
flere og flere hendelser også mellom biler på grunn av 
stor trafikkvekst.  
Tiltak: Det vurderes etablering av signalregulering i 
eksisterende kryss for kjørende og myke trafikanter i 
krysset mellom Fv710 og Fv235 på Opphaug. 
Alternativet er rundkjøring og planskilt kryssing for 
gående og syklende. 
 
Opphaug –krysset mellom Fv710 og Fv235 Opphaug 
sentrum er et trafikkfarlig kryss og det er sterkt ønskelig 
med tydeligere regulering av krysset. Fylkesvei 710 må 
krysses på skoleveien til/fra vestsiden av 710. 
Trafikkveksten har vært stort og ÅDT gjennom dette 
krysset er 6200. Her har det vært mange nestenulykker, 
og det er underrapportering av hendelser.  
I møte mellom Statens Veivesen og Ørland Kommune 
20.03.19 ble det anbefalt av SVV å sette opp ledegjerder 
og opphøyd gangfelt.  
Det er nå 2 år siden kommunestyret gjorde et 
enstemmig vedtak og 15 måneder siden møtet med 
Statens veivesen. Krysset på Opphaug er fortsatt like 
trafikkfarlig, ingenting har blitt gjort. Må Mitt spørsmål 
til ordfører blir derfor som følger:  
Hvordan følges denne saken opp og når kan vi forvente 
en løsning i Opphaugs-krysset? 
 
Gunnhild Tettli 
Ørland Arbeiderparti 
 
 
Svar til representanten Gunnhild Tettli: 
Tidligere Ørland kommunestyre vedtok 21.06.2018 i sak 
18/44 følgende: 
• Kommunestyret vedtar vedlagt «Høringsuttalelse 
delstrategi veg» og «Innspill til handlingsprogram» som 
kommunens høringsuttalelse til Trøndelag 
fylkeskommune. 
• Kommunestyret gir ordfører og rådmann myndighet til 
å komme med høringsuttalelse til 
strategien koordinert med Bjugn kommune 
• Nytt tiltak i vedlegg 2, innspill til handlingsplan, 
prioritet 6 som gjelder kryss fylkesvei 710 
og fylkesvei 235 på Opphaug; 



 Det vurderes etablering av signalregulering i 
eksisterende kryss for kjørende og myke 
trafikanter. 

«Innspill til handlingsprogram» var utarbeidet etter at 
kommunestyret hadde et heldagsmøte med 
fagdag om trafikksikkerhet 14.06.2018. De første fem 
punktene på listen til handlingsprogram i 
tidligere Ørland kommune var: 
1. Gang- og sykkelveg i Havnegata 
2. Gang- og sykkelveg til Uthaug 
3. Gang- og sykkelveg Opphaug til Ervika 
4. Gatelys på gang- sykkelveg på strekningen fra 
skiftkrokan til Opphaug 
5. Gang- og sykkelveg fra Opphaug til rundkjøring på 
Vestrått I samme oversendelse til fylkeskommunen ble 
handlingsprogram for tidligere Bjugn kommune sendt 
over. Denne prioriteringen var: 
1. Rundkjøring Haugenkrysset 
2. Gang- og sykkelveg Vallersund 
3. Gang- sykkelveg Ervika – Stuanes 
4. Utbedring av Jøssundbrua 
5. Skjæring langs Fv 721 i sørenden av Liavatnet 
Det har vært jobbet med disse prosjektene og noen er 
etablert og noen er i ferd med å realiseres. 
Som beskrevet i spørsmålet så ble det gjennomført en 
befaring med Statens vegvesen 20.03.2019 
der dette krysset var 1 av 11 tema for trafikksikkerhet. 
Enkelte av temaene som ble diskutert, f.eks. etablering 
30 sone frem til boligfeltet Sjøsiden, har vært diskutert 
med Statens vegvesen over svært mange år. 
Etter denne befaringen har administrasjonen jobbet 
med svært mange av de prioriterte 
trafikksikkerhetstiltakene, men av kapasitetshensyn har 
en ikke klart å følge opp alle foreslåtte tiltak. 
Et tiltak i krysset på Opphaug vil sannsynligvis omfatte 
en begrenset ombygging av kryss, redusert 
fartsgrense på Fv 710, opphøyd gangfelt og ledegjerder. 
Tiltak på fylkesveger er en utfordring siden det er et 
fylkeskommunalt ansvar. Av kapasitetshensyn, med 
hensyn på kompleksitet på tiltak og kommunenes 
tidligere prioriteringer har ikke administrasjonen fått 
prioritert krysset på Opphaug i tilstrekkelig grad. 
 
Tom Myrvold, ordfører 
 
 
Spørsmål til ordfører i Ørland kommune: 
 



Oppfølging av vedtak PS 20/18, leie av fallrettigheter i 
Osaelva, Husbysjøen  
  
I februar behandlet kommunestyret i Ørland en ny 
leieavtale som ville sikre Osaelva Kraftverk AS tilgang til 
kommunens fallrettighetene i Osaelva i 80 år. 
Fallrettighetene deles med Indre Fosen kommune, som 
behandlet sin del av leieavtalen etter en hasteparagraf i 
april. Osaelva Kraftverk AS var da eid av Obos Energi AS 
(50%), og Fosenkraft Energi AS (50%).   
  
Saken i kommunestyret i februar var i utgangspunktet 
lukket, men ble etter noe diskusjon og samtykke fra 
partene åpnet for allmennheten. Representantene 
debatterte nasjonalt eierskap til vannkrafta 
(«arvesølvet»), kompensasjonsordningen for leie og 
tilbakeføringsklausulen. Kontrakten stadfestet at 
kommunen, etter endt leieperiode, kunne kjøpe ut 
selskapet eller kraftverket og ble av enkelte 
representanter derfor kalt en «gladsak».  
  
Undertegnede hadde betenkeligheter knyttet til 
nasjonalt eierskap, da leieperioden oversteg tilsvarende 
avtaler for småkraftverk med det dobbelte (jf. Norsk 
Kraft AS er vanlige leieperioder 40-60 år). I rådmannens 
innstilling ble dagens eierstruktur vurdert som gunstig 
for Fosenkraft som kunne få muligheten til å drifte det 
nye anlegget, men det ble også tatt forbehold om at 
Fosenkraft, som andre aksjeselskap, kunne skifte eiere i 
fremtiden.  
  
Etter det jeg kjenner til er Fosenkraft fortsatt i 
kommunalt eie, men i Finansavisen 23.04 står det at 
OBOS, rett etter vedtakene i Ørland og Indre Fosen, 
solgte Obos Energi til den sveitsisk fondsforvalteren 
Swiss Life Asset Managers, noe som i kvartalsrapporten 
for Obos gav en gevinst på kr. 700 MNOK. I følge IMF 
står Sveits oppført på lista over land med selskapsskatt 
under 3%, og er derfor på 5. plass på Tax Justice 
Network sin liste over skatteparadis, i selskap med 
Jomfruøyene, Bermuda, Jersey og Caymanøyene. I 
Proff.no står Osaelva Kraftverk AS nå oppført med ny 
eier av 50% av aksjene i selskapet.  
  
Mine spørsmål til ordføreren er derfor følgende:  

1. Har Ørland kommune blitt varslet om en slik 
overdragelse, jf pkt 8 i leieavtalen?  

2. Har Ørland kommune nå leieavtale med et 
selskap som eies fra et skatteparadis?  

  



  
Kopi: 
Utvalg for næring, arbeid og kultur  
 
Med vennlig hilsen 
 
Øyvind Wiger-Haraldsvik 
Kommunestyrerepresentant for Ørland Arbeiderparti  
 
 
Svar til representanten Øyvind Wiiger Haraldsvik: 
Innledningsvis vil jeg si at det er et særtrekk ved 
småkraftmarkedet at fallretten leies, med hjemfall til 
fallrettseier etter leietidens utløp. På den måten er det 
langsiktige lokale eierskapet til fallretten og 
naturressursen ivaretatt, og da med hjemfall til den som 
eide fallretten og ikke til staten slik det 
gjøres på stor vannkraft. 
Obos Energi AS ble i april kjøpt av Fontavis, et sveitsisk 
kapitalforvaltningsselskap som investerer i 
fornybar energi. Navnet ble da skiftet til Forte Vannkraft 
AS, men er fortsatt samme selskap og med samme 
organisasjonsnummer. Forte Vannkraft fortsetter den 
virksomheten som er drevet i Obos Energi, og har mer 
enn 20 kraftverk som er gitt konsesjon og som nå 
klargjøres for bygging. 
Ved eierskiftet ble det sendt ut informasjon om dette til 
fallrettseiere i henhold til opplysninger fra 
selskapet, men vi kan ikke se å ha mottatt dette. 
Både Osaelva Kraftverk AS og Forte Vannkraft AS er 
norske selskap og betaler selskapsskatt i Norge, 
ikke til et skatteparadis. Så vidt vi vet sikrer norske 
skatteregler armlengdes avstand til overliggende 
eierselskaper, slik at overskudd heller ikke kan tas ut 
«bakveien» eksempelvis som finansieringskostnader. 
Osaelva Kraftverk AS eies også 50% av Fosenkraft Energi, 
og Fosenkraft Energi vil ha god innsikt og 
kontroll med kostnader i selskapet. 
I avtalen om leie av fallretter i Osaelva er overdragelse 
omtalt i kapittel 8. Der gis avtalepartene rett til å 
overdra avtalen til andre, og den andre part skal da 
varsles. Varsling utløser imidlertid ingen rettigheter for 
motparten. I dette tilfellet består både selskapet 
Osaelva Kraftverk AS og eierselskapet Forte Vannkraft 
AS, selv om sistnevnte har skiftet navn. Vilkår om 
overdragelse og varslingsplikten etter kapittel 8 gjelder 
strengt tatt ikke bakenforliggende selskaper, men som 
tidligere nevnt valgte Forte Vannkraft å informere 
fallrettseiere. 



Spørsmål om eierskap fra et skatteparadis og 
sammenlikning med Caymanøyene er egentlig en 
antydning om skatteunndragelse. Ordfører oppfatter 
det å ha et ideologisk utgangspunkt. Etter at 
småkraftbygging skjøt fart rundt 2002 var det lenge 
skepsis til utenlandske investorer også hos mange 
grunneiere. Dette forandret seg etter hvert som billig 
kapital ble tilgjengelig fra blant annet utenlandske 
pensjonsfond. Grunneiere så da at kraftverk som ikke 
var lønnsomme å bygge ut, 
allikevel kunne bygges fordi billig kapital ga lavere 
avkastningskrav og høyere betalingsvilje. Det blir 
derfor bygget flere småkraftverk enn det ville bli gjort 
med bare norske investorer med høye 
avkastningskrav. Etter min vurdering er det i dag svært 
lite igjen av slik skepsis. 
Den gevinsten som er oppnådd av Obos, Statkraft og en 
rekke kraftselskaper og grunneiere ved salg 
av småkraft til utenlandske investorer, må ikke 
forveksles med fremtidig gevinst hos kjøperne. 
Dersom salgsarbeidet er godt utført, betaler kjøperne 
full markedsverdi, mens selger sitter igjen med 
merverdien i kraftverket ut over normal avkastning. 
Konkurranse om fallrettigheter gir grunneiere stor del av 
verdiene, og til sammen utgjør grunneiernes verdi og 
selgernes verdi den såkalte grunnrenten, altså 
merverdien i vannkraft som kommer av at man utnytter 
en naturressurs. 
 
Oppsummert har vi følgende: 
Svaret på spørsmål 1 er at avtalen ikke har et krav om 
varsling da leieavtalen er med Osaelva 
Kraftverk AS og ikke dets eiere. Det ble sendt ut 
informasjon vedr salg av OBOS energi, men vi kan 
ikke se å ha mottatt denne. 
 
Svaret på spørsmål 2 er at kommunen fortsatt har avtale 
med Oselva Kraftverk AS som er et 100% 
norsk selskap. 
 
 
Mvh Tom Myrvold 
Ordfører 
 
 

 Interpellasjoner 
__________________________________________ 
Interpellasjon til kommunestyret 27.08.20 

 



 
Kommunestyret er det øverste kommunale organ og har 
det øverste arbeidsgiveransvaret i enhver kommune. 
 
Det var med bekymring vi leste Fosna – Folket 16. Juli, 
med oppslaget: «Leverte varsel mot Tom Myrvold: 
Kommunens advokat mener ordføreren opptrådte 
uheldig» 
 
Ettersom oppslaget i avisa er det eneste kjennskap vi har 
til saken, er det viktig for Ørland Arbeiderparti og Ørland 
Senterparti, at saken belyses og undersøkes så godt som 
overhodet mulig. Vi ser ut fra sakens alvorlighetsgrad og 
kompleksitet, at det er fornuftig at kontrollutvalget 
behandler saken. 
 
Forslag til vedtak: 
Kommunestyret ber kontrollutvalget behandle 
varslingssaken mot ordfører og bruker den tid og 
ressurser som er nødvendig, ut i fra sakens 
kompleksitet. Kommunestyret ber kontrollutvalget om å 
vurdere om folkevalgtes arbeidsgiveransvar er godt nok 
ivaretatt i denne saken. 
 
 
Mvh  
Fredrik Sandness 
På vegne av Ørland AP og Ørland SP 
 
Behandling: 
Tom Myrvold (H) meldte seg inhabil i behandling av 
saken. Trond Amundsveen (H) trådte inn som vara. 
 
Roy Hoøen (SP) meldte seg inhabil i behandling av 
saken. Ingen vara. 
 
Fredrik Sandness (AP) fremmet følgende endrede forslag 
til vedtak på vegne av AP og SP: 
Kommunestyret er det øverste kommunale organ og har 
det øverste arbeidsgiveransvaret i enhver kommune. 
 
Det var med bekymring vi leste Fosna – Folket 16. Juli, 
med oppslaget: «Leverte varsel mot Tom Myrvold: 
Kommunens advokat mener ordføreren opptrådte 
uheldig» 
 
Ettersom oppslaget i avisa er det eneste kjennskap vi har 
til saken, i tillegg til en offentlig versjon av rapporten, er 



det viktig for Ørland Arbeiderparti og Ørland 
Senterparti, at saken belyses og undersøkes så godt som 
overhodet mulig. Vi er ikke bekvem med at saken skal 
feies under teppet før vi grundig har gått gjennom 
sakens kompleksitet. Kompleksiteten innebærer at vi ser 
at det har vært flere rolleblandinger og forhold på flere 
arena, som vi ikke har godt nok innblikk i. Vi ser ut ifra 
sakens alvorlighetsgrad og kompleksitet, at det er 
fornuftig at kontrollutvalget behandler saken, før 
kommunestyret kan ta stilling til selve saken. 
 
Forslag til vedtak 
Kommunestyret ber kontrollutvalget behandle 
varslingssaken mot ordfører og bruker den tid og 
ressurser som er nødvendig, ut i fra sakens 
kompleksitet.  
Kommunestyret ber kontrollutvalget om å vurdere om 
folkevalgtes arbeidsgiveransvar er godt nok ivaretatt i 
denne saken. 
 
Votering: 
Det ble vedtatt mot 10 stemmer at saken skal 
realitetsbehandles. 
Forslag til vedtak fremmet av Fredrik Sandness (AP) på 
vegne av AP og SP ble vedtatt mot 10 stemmer. 
 
Vedtak: 
Kommunestyret ber kontrollutvalget behandle 
varslingssaken mot ordfører og bruker den tid og 
ressurser som er nødvendig, ut i fra sakens 
kompleksitet.  
Kommunestyret ber kontrollutvalget om å vurdere om 
folkevalgtes arbeidsgiveransvar er godt nok ivaretatt i 
denne saken. 
 
Protokolltilførsel fremmet av Anne M. Bjørnerud (H): 
«En ansatt i Ørland kommune har innlevert et 
omfattende varsel mot Ordfører Tom Myrvold. Den 
ansatte i har i et udatert notat med overskriften 
"Bakgrunn for varsling", konkretisert de fem forholdene 
varselet gjelder: 

1. Innblanding i varsler sin permisjonssøknad 
i2017 

2. Spørsmål angående måten varsler utførte 
arbeidet på i 2018 

3. Leserinnlegg fra medlem i Unge Høyre i2019 
4. Sykemelding på grunn av psykososiale forhold 

i2019 
5. Det politiske samarbeidet 2015 -2020 

  



Alle fem varslede forhold er rettet mot Myrvold. 
  
Advokatfirmaet Simonsen Vogt Wiig Trondheim AS 
("SVW") ble av Ørland kommune engasjert for å 
undersøke saken og avga sin rapport den 20. mai i år. 
  
Etter en samlet vurdering av den varsledes psykososiale 
arbeidsmiljø, er konklusjonen i rapporten at det ikke er 
bevismessig grunnlag for å konkludere med at det 
foreligger brudd på arbeidsmiljølovens §4-1 jfr. § 4-3. 
Videre er det konkludert med at Tom Myrvold sitt 
engasjement i jordmortjenesten i Ørland kommune, 
isolert sett er innenfor det han som ordfører kan ta opp 
med administrasjonssjefen og kommunalsjefen. Til sist 
er det advokatfirmaets konklusjon at det hverken 
foreligger brudd på habilitetsbestemmelsene i 
forvaltningsloven § 6 eller kommunens "Etiske 
retningslinjer».  
  
Varsleren har som en del av sitt varsel til Ørland 
kommune, inngitt varsel knyttet til det politiske 
samarbeidet i perioden 2015 - 2020. Vedkommende har 
tidligere inngitt varsel til Trøndelag Høyre knyttet til det 
politiske samarbeidet. «Det faller utenfor 
rammen/mandatet for denne undersøkelsen å gjøre 
nærmere undersøkelser knyttet til det politiske 
samarbeidet mellom varsler og Myrvold, da dette ikke 
direkte kan sies berøre  
arbeidsmiljøet knyttet til varsler sin arbeidsplass i Ørland 
kommune» skriver SVW i rapporten.  
  
«Der er vår vurdering at det ikke foreligger grunnlag for 
å konkludere med at TM har forholdt seg som beskrevet 
i de fire konkrete punktene i Varselet» er konklusjonen i 
rapporten. Videre sier SVW avslutningsvis: «...det er 
etter vår vurdering ikke nødvendig å iverksette 
ytterligere tiltak.». Kommunedirektøren har formidlet 
ordfører sin konklusjon i mai 2020: «Rapportens 
konklusjoner utgjør mine konklusjoner i denne saken. 
Saken anses med det ferdig behandlet fra Ørland 
kommune og undertegnede».  
  
Gitt så tydelige konklusjoner og en klar vurdering om at 
det ikke er nødvendig å iverksette ytterligere tiltak fra så 
vel et stort advokatfirma som kommunedirektøren ser 
Høyre/FrP ingen grunn til ytterligere ressursbruk og 
politisk behandling av saken. Det vil fremstå som en ren 
mistillit til SVW og kommunedirektøren med tilsvarende 
lokalpolitisk omdømmetap for Ørland kommune. I tillegg 
vil dette fremstå som nok et politisk motivert og ikke 



saklig begrunnet personangrep på ordfører fra Ørland 
AP og SP.  
 
__________________________________________ 
Interpellasjon – vi har ingen å miste 
Høyre ved Thor Bretting, kommunestyrerepresentant 
  
Nesten to mennesker tar livet sitt hver dag i Norge. Mer 
enn 6000 gjør selvmordsforsøk og svært mange har 
selvmordstanker. Hvert år tar ca. 30 barn og unge 
selvmord. Dette er tankevekkende tall! 
  
I Norden er det selvmord som tar flest unge liv, mer enn 
kreft, trafikkulykker og andre sykdommer. Basert på 
nasjonale tall er det grunn til å tro at rundt 500 
mennesker behandles for selvmordsforsøk hvert år i 
Trøndelag (4-6000 i Norge).  
I en rapport fra SINTEF kom det nylig frem at godt under 
halvparten av kommunene har rutiner for oppfølging av 
de som gjør et selvmordsforsøk. Det er svært beklagelig 
når vi vet at dette er en gruppe mennesker som har stor 
risiko for nye selvmordsforsøk. 
  
Verdens helseorganisasjon (WHO) definerer selvmord 
som «en aktiv, villet handling som fører til døden». 
Årsakene til selvmord er sammensatte, men sviktende 
selvfølelse, høye krav til egne ytelser og opplevelsen av 
indre ensomhet er forklaringer som ofte tas i bruk.  
 
Å være åpen om psykisk helse og 
selvmordsproblematikk er en krevende øvelse, men det 
er viktig å tørre å være åpen om temaet. Hvordan kan vi 
bidra til en sunn åpenhet, en åpenhet som kan 
forebygge? Hvordan viser vi nødvendig respekt både for 
den som er borte, de som har prøvd og for de som sitter 
igjen, når vi snakker i offentligheten om selvmord? 
Åpenhet og forebygging er en samfunnsoppgave. Vi, 
fellesskapet må tørre og vi skal vise, ikke bare innenfor 
vår kommune, men i hele Trøndelag.  
 
Derfor ønsker Høyre et initiativ til et bredt samarbeid i 
Trøndelag for å forebygge selvmord. Vi ønsker at 
Trøndelag fylkeskommune initierer et forpliktende 
samarbeid med  
med offentlige aktører og frivillige organisasjoner og 
utarbeider en «Handlingsplan for 
selvmordsforebyggende arbeid i Trøndelag»  
Selvmordsforebygging må skje på mange ulike arenaer, 
derfor er bredt samarbeid viktig og de som ikke kan 



delta i samarbeidet bør få mulighet til å være 
høringsinstans i arbeidet.  
Psykiske helseproblemer er en av de store 
folkehelseutfordringene, og forebygging av selvmord er 
en viktig del av folkehelsearbeidet. Trøndelag 
fylkeskommune er koordinator for samarbeidsutvalget 
for folkehelsearbeidet i Trøndelag. 
  
Vi har ingen å miste og dette må vi si høyt og tydelig. For 
de som rammes kan nettopp opplevelsen av å være gitt 
opp, utenfor og mistbar, være noe av det som trekker 
mot avgrunnen. Høyre mener åpenheten er lettere med 
en nullvisjon. Vi tror også dette legger viktige premisser 
for målrettet innsats. I møte med det sammensatte og 
vonde, trenger vi en klar visjon, en nullvisjon for 
selvmord. 
 
Forslag til vedtak: 
 

1. Ørland kommune slutter seg til en nullvisjon for 
selvmord og vil arbeide målrettet for å 
forebygge selvmord i vår kommune.  

2. Ørland kommune sender en henvendelse til 
Trøndelag fylkeskommune, og ber om at 
fylkeskommunen initierer et samarbeid mellom 
kommuner, relevante aktører i helseforetaket 
og frivillige organisasjoner med mål om å lage 
en handlingsplan for forebygging av selvmord i 
Trøndelag.  

 
Behandling: 
 
Votering: 
Forslag fremmet av Thor Bretting (H) ble enstemmig 
vedtatt. 
 
Vedtak: 

1. Ørland kommune slutter seg til en nullvisjon for 
selvmord og vil arbeide målrettet for å 
forebygge selvmord i vår kommune.  

2. Ørland kommune sender en henvendelse til 
Trøndelag fylkeskommune, og ber om at 
fylkeskommunen initierer et samarbeid mellom 
kommuner, relevante aktører i helseforetaket 
og frivillige organisasjoner med mål om å lage 
en handlingsplan for forebygging av selvmord i 
Trøndelag.  
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PS 20/98 Trygghetsalarmer 

Saksprotokoll i Utvalg for helse og familie - 08.06.2020  
 
Behandling: 
 
Votering  
Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
På bakgrunn av vedtak i kommunestyret i sak PS 19/54 Budsjett 2020 – økonomiplan 2020-2023 punkt 
14 foreslås det følgende plan for at trygghetsalarmer skal bli gratis i løpet av en 4-års periode: 

 Etableringsgebyr kr 500 per trygghetsalarm   
 2021: Brukerbetaling reduseres fra kr 330 til kr 250 per mnd 
 2022: Brukerbetaling reduseres fra kr 250 til kr 170 per mnd 
 2023: Brukerbetaling reduseres fra kr 170 til kr 90 per mnd 
 2024: Kun etableringsgebyr 

 
Det tas brukerbetaling ved innvilgelse av mobile trygghetsalarmer og lokaliseringsteknologi/GPS som har 
en annen funksjon og annen kostnad. Her foreslås differensiert betaling ut ifra inntektsgrupper fra 2021: 

 Etableringsgebyr kr 500 per trygghetsalarm   
 inntil 2G: Brukerbetaling kr 400 per mnd 
 2G til 3G: Brukerbetaling kr 450 per mnd 
 3G til 4G: Brukerbetaling kr 500 per mnd 
 4G til 5G: Brukerbetaling kr 550 per mnd  
   over 5G: Brukerbetaling kr 600 per mnd 

 
Budsjettet til hjemmetjenesten økes tilsvarende reduksjon i brukerbetaling. Dette for å kunne benytte 
personellressurs til montering og testing av trygghetsalarmer, til overvåking av alarmer og uttrykning 
ved teknisk feil, og til uttrykning av helsepersonell på alarmer.  
 
 
 
Saksprotokoll i Eldrerådet - 10.06.2020  
 
Behandling: 
Kommunedirektørens innstilling tas til orientering.  
Eldrerådet anbefaler at kostanden innarbeides til gratis trygghetsalarmer i budsjettet for 2021. 



 
Votering  
Enstemmig vedtatt  
 
Vedtak: 
Kommunedirektørens innstilling tas til orientering.  
Eldrerådet anbefaler at kostanden innarbeides til gratis trygghetsalarmer i budsjettet for 2021. 
 
 
 
Saksprotokoll i Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne - 10.06.2020  
 
Behandling: 
Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne anbefaler gratis ordinær trygghetsalarm og 
gratis trygghetsalarm med GPS for de med inntekt inntil 2 G, innarbeides i budsjettet for 2021 
 
Votering  
Enstemmig vedtatt 
 
Vedtak: 
Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne anbefaler gratis ordinær trygghetsalarm og 
gratis trygghetsalarm med GPS for de med inntekt inntil 2 G, innarbeides i budsjettet for 2021 
 
 
 
Saksprotokoll i Kommunestyret - 25.06.2020  
 
Behandling: 
Tom Myrvold (H) fremmet følgende forslag: 
Saken utsettes. 
 
Votering  
Utsettelsesforslaget ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Vedtak: 
Saken utsettes. 
 
 
 
 
Saksprotokoll i Kommunestyret - 27.08.2020  
 
Behandling: 
Ketil Sundseth (UP) fremmet på vegne av Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne, 
følgende forslag: 

Kommunalt råd for mennesker med nedsatt funksjonsevne anbefaler gratis ordinær 
trygghetsalarm og gratis trygghetsalarm med GPS for de med inntekt inntil 2 G, innarbeides i 
budsjettet for 2021. 

 
 
Votering  
Forslag fremmet av Ketil Sundseth (UP), ble vedtatt mot 5 stemmer. 
Kommunedirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt. 



 
 
Vedtak: 
På bakgrunn av vedtak i kommunestyret i sak PS 19/54 Budsjett 2020 – økonomiplan 2020-2023 punkt 
14 foreslås det følgende plan for at trygghetsalarmer skal bli gratis i løpet av en 4-års periode: 

 Etableringsgebyr kr 500 per trygghetsalarm   
 For de med inntekt inntil 2 G, innarbeides gratis ordinær trygghetsalarm i budsjettet for 2021 
 2021: Brukerbetaling reduseres fra kr 330 til kr 250 per mnd 
 2022: Brukerbetaling reduseres fra kr 250 til kr 170 per mnd 
 2023: Brukerbetaling reduseres fra kr 170 til kr 90 per mnd 
 2024: Kun etableringsgebyr 

 
Det tas brukerbetaling ved innvilgelse av mobile trygghetsalarmer og lokaliseringsteknologi/GPS som har 
en annen funksjon og annen kostnad. Her foreslås differensiert betaling ut ifra inntektsgrupper fra 2021: 

 Etableringsgebyr kr 500 per trygghetsalarm   
 For de med inntekt inntil 2 G innarbeides gratis trygghetsalarm med GPS i budsjettet for 2021 
 2G til 3G: Brukerbetaling kr 450 per mnd 
 3G til 4G: Brukerbetaling kr 500 per mnd 
 4G til 5G: Brukerbetaling kr 550 per mnd  
   over 5G: Brukerbetaling kr 600 per mnd 

 
Budsjettet til hjemmetjenesten økes tilsvarende reduksjon i brukerbetaling. Dette for å kunne benytte 
personellressurs til montering og testing av trygghetsalarmer, til overvåking av alarmer og uttrykning 
ved teknisk feil, og til uttrykning av helsepersonell på alarmer.  
 
 
 
 

PS 20/99 Deltakelse i årets TV-aksjon 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 27.08.2020  
 
Behandling: 
Bjørn Henrik Solbue (SP) fremmet følgende forslag til vedtak: 
De store norske hjelpeorganisasjonene utfordrer til å øke bistanden for å bekjempe den globale 
pandemien fra korona-viruset. 
Utbrudd i fattige og sårbare stater vil være svært alvorlig og vil kunne få katastrofale humanitære 
konsekvenser. 
 
Forslag til vedtak: 

1. Ørland kommune ser svært alvorlig på konsekvensene en ukontrollert spredning av korona-
viruset vil ha i fattige og sårbare land 

2. Ørland kommune gir ikke bidrag til årets TV-aksjon, men bevilger kr 20 000 til Kirkens nødhjelp’s 
arbeid WASH (vann, sanitær, hygiene) i langsiktige utviklingsprosjekter og akutte 
katastrofesituasjoner 

3. Beløpet dekkes innenfor vedtatt budsjett for politiske organer 
 
 
Øyvind Næss (SV) fremmet følgende forslag til vedtak: 

 Kommunestyret bevilger kr. 50.000,- til årets TV aksjon 
 Arvid Dagsland i kommunekomiteen 

 
Forslag til representanter i Kommunekomitè for TV-aksjon 2020: 



 Rannveig Sannan (SV) fremmet representanten Øyvind Næss (SV) 
 Gunnhild Tettli (AP) fremmet ordfører Tom Myrvold (H) som representant 

 
 
Votering  
Forslag fremmet av Bjørn Henrik Solbue (SP), falt mot 7 stemmer. 
 
Punktvis votering mellom kommunedirektørens innstilling og forslag fremmet av Øyvind Næss (SV); 
Punkt 1 Kommunedirektørens forslag ble satt opp mot forslag fremmet av Øyvind Næss (SV). 
Kommunedirektørens forslag ble vedtatt mot 8 stemmer. 
Punkt 2: Kommunedirektørens forslag ble enstemmig vedtatt. 
Punkt 3: 
Forslag fremmet av Gunnhild Tettli (AP) ble enstemmig vedtatt. 
Forslag fremmet av Rannveig Sannan (SV) ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Vedtak: 
1. Kommunestyret i Ørland bevilger kr. 20 000 til årets TV-aksjon  
2. Beløpet dekkes innenfor vedtatt budsjett for politiske organer 
3. Kommunestyret oppretter en kommunekomité for TV-aksjonen 2020, bestående av; 

 Ordfører Tom Myrvold (H) 
 Representanten Øyvind Næss (SV) 

 
 
 

PS 20/100 Saksgang kommunalt næringsfond som følge av covid-19 utbrudd 

Saksprotokoll i Utvalg for strategi og drift - 13.08.2020  
 
Behandling: 
 
Votering  
Kommunedirektørens innstilling enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak: 
«Utvalg for næring, arbeid og kultur» behandler og innstiller innkomne søknader til «kommunalt 
næringsfond som følge av covid-19 utbrudd» for «fondsstyre for næringsfondet og RDA-midler». 
 
 
 
Saksprotokoll i Utvalg for næring, arbeid og kultur - 19.08.2020  
 
Behandling: 
 
 
Votering  
 
 
Vedtak: 
 
 
 
Saksprotokoll i Kommunestyret - 27.08.2020  
 



Behandling: 
Øyvind Næss (SV) fremmet følgende nytt punkt d under vurdering av søknader, (side 2 i saken):  

d) i hvor stor grad tiltaket legger til rette for det grønne skiftet, dvs fremmer bærekraft med lavt 
utslipp av CO2 og sirkulærøkonomi.  

 
 
Votering  
Kommunedirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
Forslag til nytt punkt d) fremmet av Øyvind Næss (SV), falt med 3 mot 32 stemmer. 
 
 
Vedtak: 
«Utvalg for næring, arbeid og kultur» behandler og innstiller innkomne søknader til «kommunalt 
næringsfond som følge av covid-19 utbrudd» for «fondsstyre for næringsfondet og RDA-midler». 
 
 
 
 

PS 20/101 Valg av representanter til representantskapet i Fosen Helse IKS - jfr vedtatte 
selskapsavtale 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 27.08.2020  
 
Behandling: 
Valg av representanter til representantskapet i Fosen helse IKS for Ørland kommune. 
 
Tore Melhus (H) fremmet følgende forslag: 
Fast medlem: Tom Myrvold, med varamedlem Anne M. Bjørnerud (H). 

 
Gunnhild Tettli (AP) fremmet følgende forslag: 
Fast medlem: Ogne Undertun (AP), med varamedlem: Finn Olav Odde (SP). 
Fast medlem: Laila Iren Veie (SP), med varamedlem Vigdis Rønsholm Furunes (AP). 
 
 
Votering  
Forslagene ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Vedtak: 
Valgte representanter til representantskapet i Fosen Helse IKS fra Ørland kommune: 
 
Fast medlem ordfører Tom Myrvold, med varamedlem Anne M. Bjørnerud (H). 
Fast medlem varaordfører Ogne Undertun (AP), med varamedlem Finn Olav Odde (SP). 
Fast medlem Laila Iren Veie (SP), med varamedlem Vigdis Rønsholm Furunes (AP). 
 
 
 

PS 20/102 Forskningsprosjekt Bygningsintegrerte solceller 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 27.08.2020  
 
Behandling: 
Ogne Undertun (AP) fremmet på vegne av AP og SP følgende tilleggspunkt: 

Det er viktig å benytte deltagelse i prosjektet til å involvere Fosenkraft så langt det er mulig.  



Kommunestyret ønsker også et internt fokus på solceller på kommunens tak og bygninger. 
 
 
Votering  
Kommunedirektørens innstilling med tillegg fremmet av Ogne Undertun (AP) på vegne av AP og SP, ble 
enstemmig vedtatt. 
 
 
Vedtak: 
Ørland kommune støtter forskningsrådsprosjektet om bygningsintegrerte solceller med inntil 
100 000/år. Prosjektet vil inngå i kommunens satsing på bærekraftig utvikling. Fokus på klimatiltak og -
tilpasning av bygg med gode miljøvennlige, kostnadseffektive, estetisk og lokaltilpassede attraktive 
løsninger, vil være viktig for kommunen i prosjektet.  
 
Det er viktig å benytte deltagelse i prosjektet til å involvere Fosenkraft så langt det er mulig.  
Kommunestyret ønsker også et internt fokus på solceller på kommunens tak og bygninger. 
 
 
 
 
 

PS 20/103 Bruk av midler til vedlikehald, rehabilitering og oppgradering av kommunal 
infrastruktur 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 27.08.2020  
 
Behandling: 
Fredrik Sandness (AP) meldte seg inhabil i behandling av saken, da han er medeier i et selskap som 
berøres av saken. 
 
Øyvind Næss /SV) fremmet følgende tilleggspunkt: 
Vi og flere vi har snakket med etterlyser toalettfasiliteter i forbindelse med meieriparken.  
 
Vi har gjennom sommeren sett en økt bruk av meieriparken og mulighetene for aktiviteter der. Denne 
aktiviteten forgår også utover kvelden og det er et økende behov for toalettfasiliteter. 
 

Ørland SV foreslår derfor at det legges til et punkt i tabellen der toalettfasiliteter i meieriparken 
tas med. 

  
Forslag til tilleggspunkt fremmet av Øyvind Næss (SV) ble trukket. 
 
 
Votering  
Kommunedirektørens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Vedtak: 
Ørland kommunestyre støtter administrasjonens forslag til disponering av øremerkede tilskudd i 
henhold til tabell «Forslag til disponering av midler til vedlikehold, rehabilitering og oppgradering av 
kommunal infrastruktur». 
 
 
 
 



 
 

PS 20/104 Sak om tilskudd utbygging av bredbånd 

Saksprotokoll i Kommunestyret - 27.08.2020  
 
Behandling: 
Laila i Veie (SP) fremmet på vegne av SP og AP følgende forslag til ekstrasak til sakslisten: 
Sak om tilskudd utbygging av bredbånd ønskes tatt opp i dagens møte med følgende forslag til vedtak. 
 
Forslag til innstilling: 
1. Det bevilges inntil kr.  848000,- til utbygging av fiber i områdene Skavdalen (kr. 441000,-) Austrått 

(kr. 277000,-) Dalebakken Mølle (kr. 130000,-) 
2. Kostnadene finansieres med bruk av de 4millioner som er avsatt til bredbånd-fiberutbygging 

iht vedtak i sak. 20/89 Årsrapport og årsregnskap 2019 - Prosjekt kommunesammenslåing nye 
Ørland kommune 

3. Politisk nivå i kommunen ønsker å bli forelagt alle søknader vedrørende fiber- og mobil- dekning i 
Ørland kommune for å kunne gjøre politiske vurderinger og fatte vedtak, inntil en plan foreligger 

 
 
Det ble vedtatt enstemmig å sette saken på sakskartet i dagens møte. 
 
 
Anne M. Bjørnerud (H) fremmet følgende på vegne av H og FRP: 
Høyre og Frp ønsker saken om bredbånd utsettes til vi har det godt utredet.   
 
 
Votering  
Utsettelsesforslag fremmet av Anne M. Bjørnerud (H) på vegne av H og FRP, falt mot 5 stemmer. 
Forslag til innstilling fremmet av Laila I. Veie (SP) på vegne av SP og AP ble enstemmig vedtatt. 
 
 
Vedtak: 
1. Det bevilges inntil kr.  848000,- til utbygging av fiber i områdene Skavdalen (kr. 441000,-) Austrått 

(kr. 277000,-) Dalebakken Mølle (kr. 130000,-) 
2. Kostnadene finansieres med bruk av de 4millioner som er avsatt til bredbånd-fiberutbygging 

iht vedtak i sak. 20/89 Årsrapport og årsregnskap 2019 - Prosjekt kommunesammenslåing nye 
Ørland kommune 

3. Politisk nivå i kommunen ønsker å bli forelagt alle søknader vedrørende fiber- og mobil- dekning i 
Ørland kommune for å kunne gjøre politiske vurderinger og fatte vedtak, inntil en plan foreligger 

 
 
 
 
 
 


